
Zápis č. 3/2023 ze zasedání AS PedF UK ze dne 28. 3. 2023 

UK PedF/157871/2023 

 

Přítomní: N. Vondrová, K. Mikule, D. Greger, L. Květoňová, P. Chalupský, V. Vohlídková, 

D. Erbeková, J. Stará, J. Štípek, L. Jakubcová Hajdušková, E. Ehler, Š. Hanetšlegerová, 

M. Linková, R. Listíková, A. Vychodilová, I. Vujovič, K. Uličná, J. Neumann, L. Lejbl, 

L. Ešpandrová, A. Stropek 

 

Omluveni: M. Plachta, V. Martincová 

 

Hosté: M. Kadrnožková, M. Nedělka 

 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa 

3. Schválení výsledků řádných voleb z 21. a 22. 3. 2023 

4. Akreditační spisy studijních programů katedry speciální pedagogiky – bakalářské Speciální 

pedagogiky/Logopedie a navazující magisterské Logopedie 

5. Prohlášení k protestům FF UK 

6. Projednání dílčí změny Přílohy č. 2 Statutu UK 

7. Různé 

 

1. Schválení programu 

AS PedF UK schvaluje program zasedání v předloženém znění. (16-0-0) 

 

2. Administrativa 

AS PedF UK schvaluje zápis zasedání AS č. 2/2023. (16-0-0) 

 

3. Schválení výsledků řádných voleb z 21. a 22. 3. 2023 

Ještě před schválením výsledků řádných voleb se představují senátoři zvolení v doplňujících 

volbách ve dnech 21. a 22. 2. 2023. Těmi jsou z řad akademických pracovníků K. Uličná (zájem 

o působení ve stipendijní, studijní a vědecké komisi) a L. Neumann (zájem o působení ve 

studijní a ekonomické komisi). Z řad studentů jsou noví senátoři L. Ešpandrová (zájem 

o působení ve studijní a stipendijní komisi) a L. Lejbl (zájem o působení ve stipendijní, studijní 

a ekonomické komisi).  

 

Mandát V. Martincové v AS PedF UK končí, projevuje ovšem zájem i nadále působit ve 

stipendijní komisi. Volba externích členů do jednotlivých komisí senátu proběhne na dalším 

zasedání. Zodpovídá: J. Štípek. 

 

D. Greger přítomné informuje, že průběh voleb proběhl hladce a bez připomínek. Senát se bude 

na některém z dalších zasedání zabývat zpřesněním podmínek volební kampaně.  

 

Výsledky řádných voleb z 21. a 22. 3. 2023 jsou následující: za akademické pracovníky byli 

zvoleni N. Vondrová, L. Hajdušková, Z. Svobodová a J. Štípek. Z řad studentů byli zvoleni 

J. Gregorová, K. Mašková, M. Lázňovský, P. Mráček, J. Michal a K. Mikule. 

 

AS PedF UK schvaluje výsledky řádných voleb ze dnů 21. a 22. 3. 2023. (21-0-0) 

 

 



4. Akreditační spisy studijních programů katedry speciální pedagogiky – bakalářské 

Speciální pedagogiky/Logopedie a navazující magisterské Logopedie 

L. Květoňová přítomné informuje o reakreditaci a rozšíření výše uvedených studijních 

programů o kombinovanou formu. Nikdo z přítomných nemá komentář. 

 

AS PedF UK schvaluje Akreditační spisy studijních programů katedry speciální pedagogiky – 

bakalářské Speciální pedagogiky/Logopedie a navazující magisterské Logopedie. (21-0-0) 

 

5. Prohlášení k protestům FF UK 

AS PedF UK se rozhodl vyjádřit svůj postoj k probíhajícím protestům FF UK (tzv. Hodina 

pravdy). Po společné rozpravě senátoři zformulovali prohlášení v tomto znění: 

 

AS PedF UK se připojuje k iniciativě Hodina pravdy a podporuje její prohlášení 

upozorňující na nízké mzdy akademických pracovníků humanitních 

a společenskovědních fakult. Podporuje úsilí o navýšení rozpočtu vysokých škol, 

které může přispět k řešení rozevírajících se nůžek ve mzdách akademiků na různých 

fakultách UK. Zároveň apeluje na vedení univerzity, aby podrobilo vnitřní 

koeficienty ekonomické náročnosti studia (KEN) na UK důkladné kontrole a revizi. 

Zkušenost naší fakulty, která má obory s výrazně odlišným KEN, ukazuje, že 

zastaralé rozpětí KENů neodpovídá reálnému vyjádření ekonomické náročnosti 

studia. AS PedF UK apeluje na vedení univerzity, aby roli KENů v rozdělování 

prostředků mezi fakulty oslabila. Považujeme za žádoucí oslabit jejich roli 

v principech dělení prostředků na výuku z 90 % prostředků násobených KENem na 

70 % prostředků násobených KENem, a to již pro rok 2024. 

 

AS PedF UK schvaluje prohlášení k protestům FF UK v předloženém znění. (18-0-1) 

 

N. Vondrová pošle prohlášení předsedovi AS UK a dá na web. 

 

6. Projednání dílčí změny Přílohy č. 2 Statutu UK 

Rozpravu zahajuje V. Vohlídková s dotazem, jaký důvod má naše fakulta pro udělení poplatku 

za studium v cizím jazyce ve výši 4 000, Kč když výše tohoto poplatku činí u všech ostatních 

fakult UK 1 000, Kč. (Pozn. FHS má poplatek 700 EUR, FSV kromě jednoho oboru, kde je 

1 000 Kč, má poplatek 500 EUR.) V následující rozpravě jsou shrnuty důvody pro zmíněnou 

výši poplatku. Jedná se o administrativní náklady a zvýšené náklady na pedagogický výzkum, 

který probíhá zpravidla v terénu a zahraniční doktorandi jej nemohou provádět v českém 

jazyce. Členové AS také upozorňují, že před několika lety byl poplatek cca 60 000 Kč, následně 

snížen na 0 Kč na základě podnětu z vedení UK.  

 

AS PedF UK schvaluje dílčí změny Přílohy č. 2 Statutu UK. (21-0-0) 

 

7. Různé 

V bodu různé nejprve M. Nedělka informoval přítomné o připravovaném pilotním programu 

hodnocení pracovníků. Hodnoceni budou pracovníci, kterým končí pracovní smlouva, ti, kteří 

o zhodnocení sami požádali, nebo o něj požádali jejich nadřízení. Jejich hodnocení bude mít na 

starosti komise, která je již sestavena. Zatím však nejsou stanoveny termíny jednání komisí. 

Jakmile se tak stane, bude AS vyzván k případnému vyslání pozorovatele k jednání komisí. M. 

Nedělka tlumočí názor některých pracovníků, kteří by se cítili nekomfortně, pokud by byl 

pozorovatelem z AS student.  

 



Příštího zasedání se zúčastní i nově zvolení senátoři – N. Vondrová jim zašle pozvánku 

s předstihem. Před zasedáním proběhne fotografování nových členů a členů, jejichž fotografie 

na webu chybí – pro aktualizaci webu senátu. 

 

J. Stará informuje přítomné, že T. Bederka žádá senát o schválení návrhu stipendijní komise. 

Tento bod bude zařazen na příští zasedání AS.  

 

V. Vohlídková otevírá rozpravu ohledně stížností studentů na předmět Inkluzivní pedagogika, 

který je součástí tzv. povinného základu (v rámci Bc. studia). Předmět je zařazen do 3. ročníku 

a studenti stejného ročníku se zapisují v ZS či LS stejného akademického roku. Studenti 

pociťují nespravedlnost v tom, že v ZS byl předmět zakončen seminární prací a v LS testem. 

L. Květoňová reaguje tím, že ke změnám došlo z důvodu velkého počtu zapsaných studentů, 

kterých je okolo 200. Toto množství závěrečných prací nebylo v kompetenci vyučující 

relevantně a včas ohodnotit tak, aby studenti ve 3. ročníku mohli včas zakončit studium. Senát 

konstatuje, že nedošlo k porušení pravidel studia, nicméně doporučuje, aby vyučující předmětu 

Inkluzivní pedagogika zapsaným studentům lépe vysvětlila, proč ke změně došlo, a ujistila 

studenty, že časová zátěž zpracování seminární práce a přípravy na test je srovnatelná.  

 

Na závěr A. Vychodilová děkuje senátorům za možnost být součástí AS, jelikož končí její 

mandát. Stejně tak se loučí E. Ehler. N. Vondrová děkuje oběma za práci, kterou v AS vykonali. 

 

 

 

V Praze, dne 28. 3. 2023 

Zapsala: Světlana Fleischmannová 

Vidovala: Naďa Vondrová 

 


